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2008

V. volební období
--------------------------------------------------------------------------------------

výbor pro veřejnou správu a regionální rozvoj 

Z Á P I S
   z 31. schůze výboru

která se konala
 ve středu 4.března 2009

od 9 hodin
v provozně účelovém zařízení Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky

v Lipnici nad Sázavou 

Přítomni: dle  prezenční listiny

Schůzi řídil: Tom Zajíček -  předseda výboru.

Program:
1) Zahájení  a uvítání senátorů, dále všech přítomných.

Předseda Zajíček – je to historický okamžik, kdy zasedly dva výbory pro veřejnou správu (PSP +
Senát) za jeden jednací stůl.

Schválení programu :  10 – 0   Přijato                                                       (Přítomno 10)

Informace  z projednávání  vládního návrhu zákona o  základních  registrech  a  o  změně
zákona č. 365/2000 Sb., o informačních systémech veřejné správy a o změně některých
dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů, /zákon o základních registrech), sněmovní
tisk 598, ve znění komplexního pozměňovacího návrhu uvedeného ve sněmovním tisku
598/2.

Projednávání  vládního  návrhu  zákona,  kterým  se  mění  některé  zákony  v souvislosti
s přijetím zákona o základním registru obyvatel, zákona o základním registru osob, zákona
o  základním registru  osob,  zákona  o  základním registru  územní  identifikace,  adres  a
nemovitostí  a  zákona o  základním registru  územní  identifikace,  adres  a nemovitostí  a
zákona o základním registru práv a povinností /sněmovní tisk 714

Předkladatel: Ministerstvo vnitra
Zpravodaj: Ing.Jaroslav Krupka, poslanec PSP ČR



Krupka: Podal informaci z projednávání vládního návrhu zákona, v jaké fázi se právě nachází.
. 

Náměstek Zajíček: 
Přivítal společné zasedání výborů a ocenil skutečnost společného jednání. 

Pan předseda Bárek:  V Senátu má tento materiál číslo tisku 33.  Legislativní odbor udělal 
k němu rozbor. Materii budeme projednávat asi 18. března. To co se dnes dozvíme, o to bude 
jednání v Senátu kratší.  Společné jednání obou výborů je prospěšné a určitě budeme ve 
společných jednáních pokračovat.

Náměstek Zajíček:
Rekapitulace významu zákona o základních registrech. Vysvětlení systému referenčních vazeb. 
Bezpečnost registrů – při současném živelném provádění informatizace není zaručena 
bezpečnost žádná. Všichni jsme registrováni pod rodným číslem, To znamená, že veškeré osobní 
údaje jsou k dispozici. Rodná čísla do roku 25 zůstanou, ale nebudou sloužit jako identifikátor 
pro práci mezi úřady. Bude existovat jedno místo kde se bude moci  získat informace   k danému 
číslu.Celý systém se spustí  1. července 2010, po dobu 1 roku poběží vedle sebe dva systémy, 
starý a nový a od 1. července 2011 bude fungovat už pouze nový.

Kdo bude umět ovládat Czech Point, bude také umět zacházet s datovou schránkou, která bude 
povinná.
Pan předseda poděkoval nám. Zajíčkovi a otevřel obecnou rozpravu.

Pan předseda Bárek:
Senát vždy ctil legislativní čistotu – měl výhrady k postupu, je dobře že pan náměstek tady vše 
vysvětlil, pozice projednávání se spravila a ze strany Senátu ani nebude tolik připomínek. 
Senátní legislativa má připomínky, ty přednese pan senátor Vícha.
Pan senátor Vícha: Potvrzuji, že jsou tam výhrady, ale nejsou nepřekonatelné. Bude jich ale 
určitě ještě hodně. Senát doporučí schválení tohoto zákona.

Náměstek Zajíček:
Kdy to začne fungovat? Děkuji za otázku, je to velmi důležité. Systém se musí spustit co 
nejdříve. Zákony by měly nabýt účinnosti 1. července 2010, kdy začnou fungovat datové 
schránky. Systém by měl fungovat celý rok 2010 – 2011 – poběží vedle sebe a bude se vzájemně 
kontrolovat a čistit. Nyní končí návrh architektury – posuzují se anonymní návrhy, kdo má 
nejlepší návrh k jednotlivým registrům a který odpovídá zákonu, který máte před sebou.
Návrhy by se měly začít testovat na jaře příštího roku.
.
Pan senátor Šebek. Může to vůbec fungovat?
Nám. Zajíček: Jsou již důkazy, že může. K registru územní identifikace – již existuje a bude 
doplněn o další detaily. Jízdní řády jsou vedeny podle místní příslušnosti – cílová stanice, 
územně správní celek a pak lokalita. Myslím, že místní názvy by měly mít prioritu. Pak volební 
seznamy - zrušen Domov důchodců Praha – ale nikdo ty, co již nejsou nevymaže. 
Důležitá věc, která se podařila – Katastr nemovitostí – geografické informační podklady – svoje 
mapové podklady. Digitální mapa veřejné správy. Ta by měla usnadnit orientaci v mapových 
systémech. 

Senátorka Müllerová: Zda bude možné připojení kdekoliv?
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Náměstek Zajíček:Kdekoliv se připojit nepůjde. Bude  existovat nějaká služba, která připojení 
zprostředkuje. 

10,35 – Pokračování rozpravy k registrům.

Horníková: Do 9. března pozměňovací návrhy- opakuje časový sled projednávání
Po 21.březnu může jít zákon do projednávání sněmovnou.
Předseda Zajíček poděkoval všem za podnětnou rozpravu..

Po skončení rozpravy  předneseno usnesení.

Usnesení č. 117                  9 : 0 Přijato  (Přítomno 9)

10,45 – Vládní . návrh zákona, kterým se mění zákon č. 499/2004 Sb., o archivnictví a 
spisové službě a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů, a další 
související zákony 
/Sněmovní tisk 704/.

Předkladatel: Ministerstvo vnitra
Zpravodaj: Milan Šmíd, poslanec  PSP ČR

Rozprava:

Zajíček – odůvodnění
Šmíd – zpravodajská zpráva
Náměstek Zajíček – Ten kdo komunikuje se státem prostřednictvím datových schránek neplatí 
nic. Náklady na úhradu datových schránek – licence – MV
V obecné rozpravě vystoupili: Krupka, Petrů, Rada, Zajíček-náměstek MV.
Podrobná rozprava:
Petrů - § 63 odst 4. (PNA) 9 - 0 (Přítomno 9)

       (PNB)       9 - 0
       (PNC)       9 - 0

Usnesení č. 118  9-0    Přijato

Vládní návrh zákona o certifikaci veřejných dokladů s biometrickými údaji a o změně 
některých zákonů, /sněmovní tisk 673/

Předkladatel: Ministerstvo vnitra
Zpravodaj: Ing. Jaroslav Krupka, poslanec PSP ČR

Obecná rozprava- žádná
Podrobná rozprava – žádná + PN- Horníková

Usnesení č. 119 9 – 0 Přijato (Přítomno 9)
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Upravit – Účinnost dnem vyhlášení.

Různé:
Volba místopředsedy výboru.:
Návrh ČSSD – Jiří Petrů -  usnesení 118A

Přímá volba – aklamací 8 – 0 Přijato (Přítomno 9)

Jednání ukončeno ve 12,15 hod.

Zapsala: Jindra Kuklíková
Odpovídá: Mgr. Miroslav W o l f

           Tom  Z a j í č e k v.r. Ing. Petr  S u n k o v s k ý  v.r.
            předseda výboru                                                                     ověřovatel
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